

**1167 (XV). Petition from Mr. Samuel Bouemba (T/PET.5/271)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Samuel Bouemba concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/271, T/OBS.5/34, T/L.522),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that if he can show evidence of his becoming a good worker, he may be eligible for a technical educational scholarship.

*582nd meeting,  
21 February 1955.*

**1168 (XV). Petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Manjo (T/PET.5/272)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Manjo concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/272, T/OBS.5/43, T/L.523),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative.

*582nd meeting,  
21 February 1955.*

**1169 (XV). Petition from Mr. Samuel Ntchamé Zo'o (T/PET.5/274 and Add.1 to 10)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Samuel Ntchamé Zo'o concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/274 and Add.1 to 10, T/OBS.5/37, T/L.527),

*Decides* that as the matter is one which is before the competent courts of the Territory, no recommendation is called for.

*582nd meeting,  
21 February 1955.*

**1170 (XV). Petition from Chief Ewondjo and other representatives of the Assemblée villageoise des autochtones of Poola-Banéka (T/PET.5/275)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Chief Ewondjo and other representatives of the Assemblée villageoise des autochtones of Poola-Banéka concerning the Cameroons under French administration in consultation with

**1167 (XV). Pétition de M. Samuel Bouemba (T/PET.5/271)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Samuel Bouemba concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/271, T/OBS.5/34, T/L.522),

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et de son représentant, d'où il ressort notamment que si le pétitionnaire se révèle capable de devenir un bon ouvrier, il peut poser sa candidature à une bourse de formation technique.

*582ème séance,  
le 21 février 1955.*

**1168 (XV). Pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Manjo (T/PET.5/272)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Manjo concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/272, T/OBS.5/43, T/L.523),

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial.

*582ème séance,  
le 21 février 1955.*

**1169 (XV). Pétition de M. Samuel Ntchamé Zo'o (T/PET.5/274 et Add. 1 à 10)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Samuel Ntchamé Zo'o concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/274 et Add. 1 à 10, T/OBS.5/37, T/L.527),

*Décide* que les tribunaux compétents du Territoire étant saisis de l'affaire, cette pétition n'appelle aucune recommandation de sa part.

*582ème séance,  
le 21 février 1955.*

**1170 (XV). Pétition du chef Ewondjo et d'autres représentants de l'Assemblée villageoise des autochtones de Poola-Banéka (T/PET.5/275)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du chef Ewondjo et d'autres représentants de l'Assemblée villageoise des autochtones de Poola-Banéka concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la